
Gemeenteraad Lisse
De gemeenteraad bestaat uit 19 
leden verdeeld over 6 fracties. Het 
raadspresidium bestaat uit de 6 
fractievoorzitters, voorzitters van de 
commissies en de burgemeester. Elke 
maand vergadert het presidium over 
de concept-agenda’s voor de raad en 
de commissies. Het raadspresidium 
houdt zich ook bezig met procedures 
en het functioneren van de raad in 
algemene zin. Voordat de raad besluit, 
worden de onderwerpen eerst in de 
commissie Maatschappij en Financiën en 
de commissie Ruimte en Infrastructuur 
besproken. De raadscommissie neemt 
geen besluiten, maar adviseert de raad.

Zo kunt u raadsleden bereiken
De raad hoort graag wat er leeft in de 
gemeente. Heeft u vragen of wilt u iets 
onder de aandacht van een raadslid 
brengen? Dat kan. Op de website van de 
gemeente Lisse (www.lisse.nl/bestuur-
en-organisatie/gemeenteraad) staan 
de contactgegevens van de raadsleden. 
In de openbare fractievergaderingen, 
die meestal op de maandag voor 
de commissie- en raadsvergadering 
plaatsvinden, bent u van harte welkom en 
heeft u de mogelijkheid om in te spreken.

Inspreken in de raad of commissie
Wilt u iets kwijt over een onderwerp in de 
commissie dan kunt u bij het agendapunt 
‘Burger aan het woord’ inspreken. In 
de raad kunt u alleen inspreken over 
onderwerpen die op de raadsagenda staan. 
Elke spreker krijgt maximaal 5 minuten, 
waarna de raads-/commissieleden de 
mogelijkheid krijgen om u vragen te stellen. 
Wilt u inspreken in de commissie of de 
raad, meldt u zich tenminste 2,5 uur voor 
het begin van de commissievergadering 
of de raadsvergadering aan bij de griffie 
via 14 0252 of griffie@lisse.nl. Vermeld 
uw naam, adres en telefoonnummer en 
het onderwerp waarover u het woord wilt 
voeren.

Van uw gemeenteraad
De raad van Lisse is er voor u. Als raadsleden verdiepen we ons in onderwerpen die spelen 
in onze gemeente, gaan we in gesprek met inwoners, met ondernemers en met elkaar en 
nemen besluiten. Op deze pagina leest u meer over het werk van de raad en lichten we 
zaken uit die op dit moment onze aandacht hebben.

Agenda

•  Commissie Maatschappij en 
Financiën, woensdag 6 oktober

•  Commissie Ruimte en Infrastructuur, 
donderdag 7 oktober

•  Fractieberaden, maandag 11 oktober

•  Raadsvergadering, donderdag  
14 oktober

Klimaatadaptatie, wie kan wat doen? 
Vier fractievoorzitters beantwoorden 
de vragen: wat kunnen inwoners, 
raadsleden en de gemeente doen aan 
klimaatadaptatie?

Guus Mesman (PvdA):
“Om wateroverlast 
en watertekort tegen 
te gaan, zouden 
inwoners hun tuin meer 
moeten vergroenen. 
Bij droogte kunnen ze 
terughoudender zijn in hun watergebruik 
of regenwater gebruiken. Dat kan door, 
als het regent, water op te vangen met 
een regenton. Als raadsleden hebben 
we natuurlijk een voorbeeldfunctie. 
Ook moeten wij in gesprek met onze 
inwoners om te ontdekken tegen welke 
problemen ze aanlopen en welke 
oplossingen we hier samen voor kunnen 
bedenken. Vervolgens moet de raad hier 
stimuleringsmaatregelen voor vastleggen.
Het is aan de gemeente om te zorgen 
voor een betere waterkering door meer 
oppervlaktewater aan te leggen. Om 

hittestress tegen te gaan moet er meer 
groen in het dorp komen. Ook belangrijk 
zijn maatregelen om het grondwaterpeil 
beter te kunnen reguleren.”

Wim Slootbeek (VVD): 
“Voorkomen is beter 
dan genezen
Het klimaat verandert. 
De temperatuur loopt 
op, de zeespiegel stijgt 
en er valt meer regen. 
Het vraagt van iedereen inspanningen 
om Nederland klimaatbestendig in te 
richten. Voor vele inwoners kan dit simpel 
en met weinig moeite. Versteende tuinen 
kunnen open, al is het maar door het 
wegnemen van enkele tegels. Regenwater 
kan worden opgevangen in een ton, ook 
goed voor droge tijden. De gemeente kan 
anticiperen door alle nieuwbouw en nieuwe 
infrastructuur klimaatbestendig te doen 
en te vergroenen waar dit kan en door 
meekoppelkansen te benutten, bijvoorbeeld 
bij de vervanging van rioleringen. Een 
gedegen aanpak gaat ons beter wapenen 

tegen de veranderende natuur. We 
houden het hiermee beter in de hand en 
betaalbaar.”

Frank Mélotte (CDA): 
“Als Lisser kan je een 
belangrijke bijdrage 
leveren aan het 
klimaatbestendig 
maken van ons dorp. 
Met aanpassingen 
aan je huis en tuin kan je helpen zodat 
we droge voeten houden bij hoosbuien. 
Hierbij geldt: hoe meer groen en hoe 
minder tegels in je tuin, des te beter. De 
aanpassingen maken dus vaak je eigen 
omgeving ook nog eens een stuk mooier 
en gezonder. Als CDA-raadsleden zien 
we erop toe dat de gemeente ook zélf 
klimaatbestendig werkt. Soms zichtbaar, 
als het om de eigen gebouwen gaat. Soms 
onzichtbaar, denk aan de riolering. We 
werken daarbij samen met de provincie 
en met landgoedeigenaren. Waar mogelijk 
zullen we initiatieven uit de markt of 
maatschappelijke initiatieven stimuleren.”

Gabriella Eekhout 
(D66):
“Mensen kunnen 
veel doen om de 
(leef)omgeving zo 
aan te passen dat 
we de gevolgen van 
de klimaatverandering beter kunnen 
opvangen. Denk aan het vergroenen 
van tuin of balkon en de daken of 
het opvangen van regenwater in een 
regenton. Raadsleden zijn inwoners 
en kunnen verder bij gemeentelijke 
plannen voorstellen doen of alternatieven 
voorstellen. Denk bijvoorbeeld aan 
de opslagbak die we bij de Van der 
Veldstraat hebben aangelegd, en 
altijd ruimte voor groen in plannen. 
De gemeente kan bij de inrichting 
van de openbare ruimte en bij 
nieuwe bouwprojecten kiezen voor 
oplossingen die rekening houden met 
klimaatverandering. Bijvoorbeeld bij de 
herinrichting van het parkeerterrein bij 
FC Lisse, of de nieuwe wijk Geestwater/
Dever Zuid.”

‘Er moet veel gebeuren. En het moet goed gebeuren’

Klimaatadaptatie in Lisse
Het klimaat verandert. De gevolgen 
hiervan gaan ook aan Lisse niet voorbij. 
De gemeenteraad gaat actief aan de slag 
met de aanpak van klimaatstress. De 
aanpak is bedoeld om zo goed mogelijk 
met extreme weerssituaties als extreme 
droogte of heftige regenval om te kunnen 
gaan.

Op deze raadspagina 
komen de 
fractievoorzitters aan 
het woord over de 
plannen. Twee van 
hen, Rob Veldhoven 
(NieuwLisse) en Vincent 
Scheurwater (SGP-
CU), zijn ook lid van 
een projectcommissie 
die het thema 
duurzaamheid  
dichterbij Lissers 
wil brengen, nieuwe 
kansen voor het klimaat 
aandachtig volgt en zo 
nodig op de agenda zet.

Wat heeft de gemeenteraad precies 
besproken?
Scheurwater: “In opdracht van de gemeente 
heeft een adviesbureau de gevaren voor 
Lisse in kaart gebracht, bijvoorbeeld als 
het gaat om overstromingen door teveel 
regen. Het was eigenlijk een risicoanalyse 
en op zich een nuttig rapport als startpunt 
voor de discussies. Maar het was geen 
nieuwe informatie. Nu is het tijd voor de 
uitwerking.”

Veldhoven: “Ik vond het een wat te 
alarmerend verhaal. Dat heb ik ook in de 

gemeenteraad gezegd. Na het lezen wilde 
ik bijna verhuizen uit het dorp. Dat kan toch 
ook niet de bedoeling zijn. Het onderwerp is 
belangrijk. Wereldwijd wordt hard gewerkt 
om de opwarming van de aarde tot 1,5 of 2 
graden Celsius te beperken. In Lisse moeten 
er ook dingen gaan gebeuren, maar laten we 
nou proberen om niet te negatief naar de 
toekomst te kijken.”

Wat voor dingen moeten er gebeuren 
om Lisse voor te bereiden op 
klimaatverandering??
Veldhoven: “De financiële mogelijkheden 
van de gemeente zijn beperkt. Dus we 
moeten roeien met de riemen die we 
hebben. We hebben afgesproken dat alle 
nieuwe projecten meteen klimaatbestendig 
worden aangepakt. En als we toch al groot 
onderhoud plegen in een wijk of straat, 
moeten we daar de klimaatmaatregelen 
invlechten.”

Scheurwater: “Automatisch meenemen 
bij nieuwbouw is inderdaad een goede 
afspraak. Maar het is niet genoeg. We 
moeten ook iets met de bestaande 
situatie. Kijk maar op Google maps naar 
de dorpskern: je ziet alleen maar daken 
en stenen. We hebben behoefte aan meer 
groen en meer waterwegen in het dorp.”

Wat kan de gemeente doen om daarvoor 
te zorgen?
Scheurwater: “Ik begrijp echt wel dat dit 
soort dingen niet een, twee, drie geregeld 
zijn. Maar ik zou wel willen dat er een plan 
kwam voor de inrichting van de openbare 
ruimte: de straten, de pleinen en de parken. 
Daar kan de gemeente de grootste rol 
spelen.”

Veldhoven: “Inderdaad is de inrichting van 
de openbare ruimte een belangrijk middel 
om Lisse te vergroenen. Ik zou verder willen 
dat de gemeente de inwoners helpt om 
maatregelen te nemen. Denk even aan de 
energietransitie. Daar komen subsidies voor. 
Dus er is een kans dat handige klussers 
denken: ik haal zelf wel wat isolatiemateriaal 
en daarmee is het klaar. Maar dat is niet zo. 
Er moet veel gebeuren en het moet goed 
gebeuren. Ik zou willen dat de gemeente de 
mensen helpt om zelf op een goede manier 
maatregelen te nemen. Dat kan als de 
overheid een meer sturende rol speelt.”

Wat kunnen inwoners eigenlijk zelf doen 
aan klimaatadaptie?
Veldhoven: “Het eerste waar ik aan denk 
zijn de tegels in de tuinen. Ik ben er zelf 
ook schuldig aan hoor, maar ik zie wel heel 
veel volledig betegelde tuinen. Dit terwijl 
er al acties lopen als steenbreek of tegels 
wippen om mensen voor te lichten en te 
informeren over subsidiepotjes om die 
stenen te vervangen door groen. Dat helpt 
om wateroverlast tegen te gaan en het 
helpt bij extreme hitte. Maar denk ook aan 
zonnepanelen. Dat is een heel goed middel, 
waar je financieel zelf alleen maar beter van 
wordt.”

Scheurwater: “In en om het huis kunnen de 
mensen best veel doen, zoals vergroenen 
of isoleren. Zelf vond ik het heel leuk om 
een groen dak te maken op mijn schuur. 
Het vangt water op en is goed voor de 
biodiversiteit. En als ik heel eerlijk ben, vind 
ik uitzicht op een groen dak ook veel leuker 
dan op een zee van grijze daken.”

Vincent  
Scheurwater 

Rob Veldhoven


